

Title (en)

Matrix printer head with adjustable print wire guide.

Title (de)

Matrixdruckkopf mit verstellbarer Drucknadelführung.

Title (fr)

Tête d'impression matricielle avec guidage réglable des aiguilles d'impression.

Publication

**EP 0150663 A2 19850807 (DE)**

Application

**EP 84730139 A 19841213**

Priority

DE 3403795 A 19840201

Abstract (en)

Such a matrix printer head with adjustable print wire guide (23), comprising a print wire drive assembly (2), arranged on the side remote from the print abutment (1), and a print wire adjustment assembly (3) facing the print abutment (1), is provided with a print wire adjustment drive (4). In order to permit the writing of letter-quality print by writing twice over one and the same line in oppositely running print passes with the required accuracy, a matrix printer head is provided in which, on the one hand, an adaptation of the print wire adjustment assembly (3) to the available print wires or their guides takes place and, on the other hand, the matrix printer head can be set extremely accurately with regard to the wire stroke, i.e. the advancement of each individual print wire, and with regard to the stroke length in the adjusting of the print wire guide (23), this extremely accurate setting being achieved by the print wire drive assembly (2) and the print wire adjustment assembly (3) in each case being arranged in a separate housing (5) and (15) respectively, by the two housings (5 and 15) being connected releasably to each other and by the print wire adjustment drive (4) being arranged so as to run approximately in the direction of the print wires (6) in the housing (15) of the print wire adjustment assembly (3).

<IMAGE>

Abstract (de)

Ein derartiger Matrixdruckkopf mit verstellbarer Drucknadelführung (23), bestehend aus einer auf der zum Druckwiderlager (1) abgewandten Seite angeordneten Drucknadelantriebsbaugruppe (2) und aus einer dem Druckwiderlager (1) zugewandten Drucknadelverstellbaugruppe (3) ist mit einem Drucknadelverstellantrieb (4) versehen. Um das Schreiben von Schönschrift durch zweimaliges Überschreiben ein und derselben Zeile in gegenläufigen Druckpässen mit der erforderlichen Genauigkeit zu ermöglichen, wird ein Matrixdruckkopf geschaffen, bei dem einerseits eine Anpassung der Drucknadelverstellbaugruppe (2) an die vorhandenen Drucknadeln bzw. deren Führungen stattfindet und andererseits der Matrixdruckkopf hinsichtlich des Nadelhubs, d.h. des Vorschubs jeder einzelnen Drucknadel und hinsichtlich der Hubhöhe beim Verstellen der Drucknadelführung (23) äusserst genau einstellbar ist, was dadurch erreicht wird, dass die Drucknadelantriebsbaugruppe (2) und die Drucknadelverstellbaugruppe (3) jeweils in einem getrennten Gehäuse (5) bzw. (15) angeordnet sind, dass die beiden Gehäuse (5 bzw. 15) miteinander lösbar verbunden sind und dass der Drucknadelverstellantrieb (4) etwa in Richtung zu den Drucknadeln (6) verlaufend im Gehäuse (15) der Drucknadelverstellbaugruppe (3) angeordnet ist.

IPC 1-7

**B41J 3/12; B41J 3/02**

IPC 8 full level

**B41J 2/275** (2006.01); **B41J 2/235** (2006.01); **B41J 2/255** (2006.01); **B41J 2/265** (2006.01); **B41J 2/505** (2006.01); **B41J 2/51** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B41J 2/255** (2013.01); **B41J 25/001** (2013.01)

Cited by

EP0175763A4

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0150663 A2 19850807; EP 0150663 A3 19861203; EP 0150663 B1 19920311**; AT E73394 T1 19920315; DE 3403795 A1 19850808;  
DE 3403795 C2 19861218; DE 3412854 A1 19851003; DE 3412854 C2 19871119; DE 3485577 D1 19920416; JP H0432744 B2 19920601;  
JP S60165256 A 19850828

DOCDB simple family (application)

**EP 84730139 A 19841213**; AT 84730139 T 19841213; DE 3403795 A 19840201; DE 3412854 A 19840403; DE 3485577 T 19841213;  
JP 733685 A 19850118